
 

Akademický senát UK FTVS 
 
     
 Č.j.: AS-10/2015 
 

Zápis z řádného zasedání ze dne 20. 10. 2015 v 13.00 hod 
 

Přítomni (bez titulů): viz prezenční listina 
Komora akademických pracovníků (a): Heller, Kaplan, Zahálka, Hojka, Flemr, Coufalová, 
Panská, Harbichová, Tůma, Baláš, Jelen, Pokorná 
Studentská komora (s): Pecinová, Blažek, Kalkusová 
Omluveni: Vomáčko (a), Janák (a), Pánková (s), Omcirk (s) 
Nepřítomní: Česák (s) 

 
Hosté: (bez titulů): Kohlíková, Vindušková, Bunc, Petr 
 

 
 

1. Projednání a schválení programu zasedání  

Na úvod seznámil předseda AS UK FTVS Heller s programem zasedání.  

Hlasování o programu zasedání 20. 10. 2015: (14-0-1) (pro-proti-zdržel se). 

Usnesení 01/10/2015: AS UK FTVS schválil Program zasedání 20. 10. 2015. 

 
2. Projednání a schválení zápisu ze zasedání dne 8. 9. 2015 a z mimořádného zasedání 

dne 29. 9. 2015 

Předseda Heller seznámil senátory s návrhem zápisu ze zasedání dne 8. 9. 2015. 

Hlasování o zápisu ze zasedání dne 8. 9. 2015: (15-0-0).  

Usnesení 02/10/2015: AS UK FTVS schválil Zápis ze zasedání dne 8. 9. 2015. 

 

Předseda Heller seznámil senátory s návrhem zápisu z mimořádného zasedání dne 

29. 9. 2015. 

Hlasování o zápisu z mimořádného zasedání dne 29. 9. 2015: (15-0-0).  

Usnesení 03/10/2015: AS UK FTVS schválil Zápis z mimořádného zasedání dne 29. 9. 

2015. 

 

 

 



3. Vystoupení vedení fakulty 

Děkanka informovala o opatřeních rektora. Došlo ke změnám ve složení etické komise, 

která má nyní širší zastoupení než dříve. Do konce kalendářního roku bude nový Etický 

kodex na UK, který bude závazný pro všechny fakulty. Děkanka pozvala přítomné na ples 

UK, který bude 15. 1. 2016 na Žofíně. Kolegium rektora schválilo prodloužení splatnosti 

bezúročné půjčky RUK pro financování nákupu technologií v rámci projektu VaVpI. Dále 

děkanka informovala o návrhu rozpočtu pro rok 2016, kde dle nové metodiky je v případě 

naší fakulty deficit celkově téměř 6 mil. Kč. Děkanka požádala doc. Zahálku, který je 

členem ekonomické komise AS UK, o vyjádření. Senátor Zahálka informoval o rozpisu, 

který vychází z metodiky MŠMT. Ve dvou ukazatelích došlo k většímu propadu a to 

v kritériu týkající se „dlouhých“ magisterský programů a „údržby majetku dle plochy a dle 

odpisů“. Ve výsledku jsme na 95,1 % loňského rozpočtu. V pravidlech univerzity je ale 

zakotvena určitá míra koheze, kdy pokud je nějaká fakulta v propadu, dojde k určitému 

dorovnání univerzitou. Bylo přislíbeno dorovnání na 96 % a dále bude snaha fakultu 

podpořit v nerozpočtových záležitostech. Děkanka dále zmínila stav řešení výstavby 

kampusu. Z finančního hlediska budeme muset více dbát na efektivitu pronájmů, například 

chata v Horní Úpě nás stála za poslední 4 roky minus 779 tis. Kč. Děkanka pochválila 

všechny, kteří se podílejí na projektu VaVpI, kdy jsme jednou ze dvou fakult, kde projekt 

probíhá bez výrazných problémů. Zítra na vědecké radě proběhne habilitační řízení dr. 

Kirchnera. Ohledně habilitačního řízení dr. Bednáře – žádost byla vrácena k doplnění a 

úpravu formálních stránek. Děkanský den byl stanoven na pondělí 16. 11. 2015. Je 

připravována aktualizace telefonního seznamu zaměstnanců fakulty. Pokračují výběrová 

řízení na vedoucí jednotlivých kateder a center. Řada doktorandů neodevzdala výroční 

zprávy, zde by mělo následovat ukončení jejich studia. Byly doplněny informace ohledně 

zanesení závěrečných prací do SISu. Dále děkanka informovala o průběhu vnitřní soutěže 

v rámci FTVS. K žádostem o zahraniční cesty, které jsou placeny zvací stranou, bude třeba 

vyplnit jen krátký dodatek. Je naplněn sociální fond fakulty, návrh je rozdělit část peněz na 

katedry, přičemž vedoucí katedry by mohl peníze přidělit dle kritérií pro vyplácení 

sociálního fondu svým zaměstnancům. Příští rok proběhne rekonstrukce bloku E. Byly 

podány dva investiční záměry na UK a to na osvětlení atletického stadionu a na stavbu 

tělocvičny. 

Předseda ekonomické komise Jelen informoval o schůzi této komise ohledně sníženého 

rozpočtu a doporučuje, aby se fakulta zaměřila na zlepšení výkonnostních kritérií. Proběhla 

diskuse ohledně rozpočtu. Děkanka dále informovala o navyšování základních mezd 



některých mzdových skupin od 1.1.2016. Senátor Tůma zmínil úvahu o větším prosazování 

jednostupňového (tzv. „dlouhého“) magisterského studia. Senátor Hojka tuto myšlenku 

podpořil s tím, že bychom tím i snížili administrativní zátěž s přijímacími zkouškami a 

závěrečnými pracemi a zvýšili uplatnění absolventů.  

Hlasování o vyjádření znepokojení nad změnou pravidel ve složce Údržba a odpisy: (15-0-

0) 

 

Usnesení 04/10/2015: AS UK FTVS se pozastavuje nad změnou pravidla ve složce Údržba 

a odpisy, kde jsou neúměrně vysoké rozdíly procentuálního příspěvku na jednotlivé fakulty. 

Tato náhlá změna neumožňuje FTVS odpovídajícím způsobem reagovat na finanční ztrátu. 

AS UK FTVS je touto situací znepokojen. 

 

4. Reakreditace studijního oboru Ortotik-protetik 

Předseda studijní komise Hojka uvedl, že byly předloženy pouze tabulky A, B a C, což je 

pouze malá část akreditace. Dle názoru studijní komise by se senát měl vyjadřovat pouze 

k definitivní verzi. Senátorka Harbichová uvedla, že na katedře pedagogiky a psychologie 

bylo diskutováno, proč v materiálu je externí vyučující a nebyl uvažován interní. 

Proděkanka Vindušková potvrdila, že byly zaslány jen tabulky A, B, C. Celý dokument čítá 

178 stran a bude zaslán na rektorát. Uvedla, že je žádáno o prodloužení akreditace pouze 

kombinované formy a všechny přílohové materiály jsou upraveny tak, aby bylo zřejmé, že 

se to týká jen kombinované formy. Senátor Zahálka zmínil, že je zde problém, že senát pak 

neví, co se schvaluje. Není třeba, aby to měl každý vytisknuté, ale je třeba, aby to bylo v 

ucelené podobě někde dostupné, například u tajemnice senátu. Proděkanka Vindušková 

reagovala na dotaz senátorky Harbichové ohledně externího vyučujícího a uvedla, že toto by 

šlo změnit. Senátorka Panská se zeptala na možnost zařazení gymnastiky do reakreditace, 

proděkanka Vindušková zmínila, že gymnastika v tomto oboru nebyla zařazena už ani 

minulý rok. Senátor Hojka za studijní komisi uvedl, že tabulky A, B, C byly projednány a 

k tomuto nejsou výhrady. 

Hlasování o reakreditaci studijního oboru Ortotik-protetik v rozsahu tabulek A, B, C: (15-0-

0)  

 

Usnesení 05/10/2015: AS UK FTVS projednal reakreditaci studijního oboru Ortotik-

protetik v rozsahu tabulek A, B, C. 

 



5. Podmínky přijímacího řízení do doktorského studia 

Proděkan Bunc seznámil senátory s podmínkami přijímacího řízení do doktorského studia. 

Připomínky byly zapracovány a materiál byl zaslán na rektorát, kdy byl schválen. Senátor 

Hojka za studijní komisi uvedl, že připomínky byly zaslány dr. Hruškové k zapracování. 

Proděkan Bunc ujasnil, které připomínky byly zapracovány a kde ke změně nedošlo. 

Senátor Hojka zmínil, že v přijímacím řízení do doktorského studia není znalostní zkouška. 

Senátor Zahálka souhlasil a také zmínil, že se nedá hodnotit motivace, což je jedním z 

uvedených kritérií, a také diskutabilní je hodnocení kvality projektu, neboť se na něm 

v menší či větší míře může podílet školitel. Také zmínil pravidlo omezení počtu doktorandů 

u jednoho školitele. Proděkan Bunc uvedl, že byl stanoven počet doktorandů na jednoho 

školitele. Univerzitně to je počet 5 doktorandů. U nás pokud školitel bude mít 8 doktorandů, 

tak bude na internetu uvedeno, že daný školitel již doktorandy nepřijímá. Senátor Jelen 

uvedl, že se stalo i to, že byl přijat doktorand do oboru Biomechaniky se školitelem, který 

do Biomechaniky nespadá. Proděkan Bunc zmínil, že toto je chyba studenta a neměl by být 

přijat. Student by měl mít vyhledaného vhodného školitele. Senátor Jelen se tedy zeptal, jak 

se postupuje v případě takovéto přihlášky. Proděkan Bunc uvedl, že v tomto případě by dr. 

Hrušková měla kontaktovat předsedu oborové rady daného oboru a toto řešit. Senátor Jelen 

se zeptal, zda je počet doktorandů na jednoho školitele někde závazně uveden. Proděkan 

Bunc uvedl, že je to v zápisu vědecké rady UK. Předseda studijní komise Hojka navrhl 

pozměňovací návrh - bude hodnocena způsobilost doktoranda  a  odborná činnost. Senátor 

Zahálka uvedl, že v hodnocení je zásadní pouze druhý bod, což je předchozí činnost. 

Proděkan Bunc se vyjádřil, že i způsob podání projektu je zásadní věc, student musí být 

schopen se k projektu vyjádřit. Předseda Heller potvrdil, že se u přijímacích řízení vyskytují 

případy výborného projektu, kdy ale student není schopen o projektu cokoli říci. Dále se 

senátor Zahálka zeptal na bod 4 rozeslaného materiálu. Proděkan Bunc vysvětlil, že toto 

není jedno a to samé. Děkanka vysvětlila, že jsou zde i studenti, kteří nejsou z FTVS a je 

třeba hlídat, aby projekty byly v souladu se zaměřením fakulty. Proběhla diskuse ohledně 

podmínek přijímacího řízení do doktorského studia. Ohledně oboru Biomechanika byly 

připomínky zapracovány. Senátor Zahálka vyjádřil názor, že je třeba materiál ještě upravit. 

Navrhl zredukovat body 3 a 4 a více zdůraznit odborně vědeckou činnost, například pokud 

již student bude autor či spoluautor publikace, tak toto bodově ohodnotit. Proděkan Bunc 

s tímto souhlasil a uvedl, že to může ještě probrat na rektorátu. 

AS UK FTVS projednal Podmínky přijímacího řízení do doktorského studia. Materiál bude 

schvalován na listopadovém zasedání. 



6. Stav rozpracovanosti organizačního řádu 

Děkanka přiblížila práci na organizačním řádu. Informovala o seznamu pracovišť UK 

FTVS. Je zde otázka zda seznam pracovišť pojmout jako vnitřní předpis nebo opatření 

děkanky. Proběhla diskuse ohledně seznamu pracovišť UK FTVS.  

Hlasování o stávajícím seznamu pracovišť UK FTVS: (12-0-1) 

 

Usnesení 06/10/2015: AS UK FTVS  vzal na vědomí stávající seznam pracovišť UK FTVS. 

 

7. Příprava voleb do akademického senátu UK FTVS 

      Senátor Tůma se dotázal na časové limity ve vyhlašování voleb do AS UK FTVS. Senátor  

      Kaplan zmínil, že je vzhledem k termínu ustavujícího zasedání současného AS (2. 4. 2013) a  

      k dodržení čl. 8, odst. 6 Statutu FTVS (Funkční období jednotlivých členů senátu je tříleté)   

určitá časová rezerva. Tento bod byl v krátkosti prodiskutován a byl přesunut na listopadové 

zasedání. 

 
8. Volba místopředsedy AS UK FTVS ze studentské komory 

Zástupci studentské komory byli vyzváni k určení kandidáta na místopředsedu AS UK 

FTVS. Volba proběhne na listopadovém zasedání. 

 
9. Různé 

Nebyly žádné informace či připomínky. 

 

Zapsala: Coufalová 

 Za AS UK FTVS 

 předseda doc. MUDr. Jan Heller, CSc. 

 
Na vědomí: doc. MUDr. Eva Kohlíková, CSc., děkanka UK FTVS 

  Ing. Radim Zelenka, Ph.D., tajemník UK FTVS 


